



Modern Standard Arabic Placement Exam

Name: _____ Date of Exam: _____

1. Do you have prior knowledge of spoken Arabic? No / Yes (please circle) If you answered "Yes," please provide some details (source, level, etc.)

2. Do you have prior knowledge of written Arabic? No / Yes (please circle) If you answered "Yes," please provide some details (source, level, etc.)

* The exam is designed to test Elementary, Intermediate, and advanced proficiency levels.

* You can't fail this exam. It is designed only to help us place you in the appropriate level.

* You are not supposed to complete the whole test. Please complete only the exercises you can.

* Put vowels in all exercises in which you are asked to do so.

* Make sure you work on each part of the exam.

* You may use a dictionary.

Good luck!

1. Please connect the letters together to form a word

- _____ مَ طَ عَ مَ . 1
_____ قَ هَ وَ ةَ . 2
_____ خَ لَ يَ جَ . 3

4. مَعَلِّمَةٌ

5. شَبَّابِيكَ

2. Analyze the following verbs according to the example:

أَدْرُسُ – 1, first pronoun (I), present tense درس

Verb group	personal pronoun	root	tense	verb	
				جَاهَدْتُمْ	1
				أَتَكَلَّمُ	2
				سَاكِن	3
				دَرَسْتُ	4
				إِسْلَام	5
				مُعَلِّمُونَ	6
				إِسْتِفْهَام	7
				تَجْتَمِعُونَ	8
				تَفَاهَمِي	9
				إِنْفِتَاح	10

3. Conjugate the following verbs in المَاضِي/past and المُضَارِع/present according to the given pronouns. Put vowels everywhere:

Present مضارع	Past ماضي		
		أَكَلَ - أَنَا	١
		أَحَبَّ - هُوَ	٢
		تَكَلَّمَ - أَنْتُمْ	٣
		عَادَ - هِيَ	٤

4. Possessive Suffix:

Write the noun given in parenthesis with the appropriate possessive suffix in the blank. Relate to the underlined words:

Example أنا أَجْلِسُ فِي (عُرْفَةٍ) --- عُرْفَتِي

1. نَحْنُ نَسْكُنُ فِي (بَيْت) _____ وَأَنْتُمْ تَسْكُنُونَ فِي (دَار)

2. يَا بَنَاتِ! مَتَى تَذْهَبْنَ إِلَى (صَدِيقَات) _____

3. إِسْمُ الْوَالِدِ مُحَمَّدٌ وَتَعْمَلُ (أُم) _____ فِي الْمَكْتَبَةِ

5. Direct object pronoun: Write the verb given in parenthesis with the appropriate direct object pronoun Relate to the underlined words:

example رَأَيْتُ صَدِيقِي (وَسَلَّمْتُ) وَسَلَّمْتُهُ

1. فَتَحَتِ التَّلْمِيْذَةُ الْكِتَابَ (وَقَرَأَتْ) _____

2. أَتَكَلَّمُ اللُّغَةَ الْعَرَبِيَّةَ (وَأَفْهَمُ) _____

3. قُلْتُ لَكَ "صَبَاحَ الْخَيْرِ". هَلْ (سَمِعْتَ) _____

6. Put Final Vowels (الإعراب) on the underlined words:

Example: قَرَأَ الْوَالِدُ كِتَابًا كَانَ عَلَى الطَّاوِلَةِ فِي عُرْفَتِهِ:

1. هَلْ يَدْرُسُ ابْنُ عَمِّكَ اللُّغَةَ الْعَرَبِيَّةَ

2. نَأْكُلُ طَعَامَ مِصْرِيٍّ عِنْدَمَا نَزُورُ الْعَاصِمَةَ الْمِصْرِيَّةَ

3. وَالِدَةُ هَذَا الطَّالِبِ هِيَ أَمْرِيكِيَّةٌ

4. وَصَلَ وَزِيرَ الدِّفَاعِ الألمانِيَّ يَوْمَ الثُّلاثاءِ إلى البلادِ في
زيارةٍ رَسْمِيَّةٍ

7. Syntax:

Pluralize the underlined words in the following sentences.

Change the sentence accordingly and rewrite it.

example: يَسْكُنُ الرَّجُلُ في هذا الشَّارِعِ

يَسْكُنُ الرِّجالُ في هذه الشُّوارِعِ

1 . يَجْلِسُ طابِبُ الجامِعةِ في المَكْتَبَةِ الكَبيرةِ

2 . دَخَلَتْ هذه المُعَلِّمةُ الجَديدةُ الصِّفِّ وَأَخَذَتْ تَكْتُبُ على
اللُّوحِ بالقَلَمِ الأسودِ

8. Translate the following paragraph into English:

أَلْعَرَبِيَّةُ لُغَةٌ رَسْمِيَّةٌ فِي إِسْرَائِيلَ

1 أَصْبَحَتِ اللُّغَةُ الْعَرَبِيَّةُ لُغَةً رَسْمِيَّةً فِي إِسْرَائِيلَ إِلَى جَانِبِ اللُّغَةِ الرَّسْمِيَّةِ الْأُولَى، وَهِيَ اللُّغَةُ الْعِبْرِيَّةُ.

لِذَلِكَ، يُسْمَخُ التَّخَاطُبُ بِهَا فِي الْكَنِيسَتِ مَثَلًا، كَذَلِكَ يَدْرُسُ مُعْظَمُ التَّلَامِيذِ فِي الْمَدَارِسِ الْإِعْدَادِيَّةِ اللُّغَةَ الْعَرَبِيَّةَ بِشَكْلِ إِلْزَامِيٍّ لِمُدَّةِ ثَلَاثِ سَنَوَاتٍ.

5 وَيَجِبُ عَلَى كُلِّ مُؤَسَّسَةٍ فِي الْبِلَادِ أَنْ تَنْشُرَ الْمَعْلُومَاتِ بِاللُّغَةِ الْعِبْرِيَّةِ وَبِاللُّغَةِ الْعَرَبِيَّةِ.

9. Write a short essay (5-8 lines) on one of the following topics:

1. هذه عائلتي

2. يوم في حياه طالب



بِالنَّجَاحِ التَّامِّ! 😊